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Ελεύθερα στο διαδίκτυο
αντιβιοτικά , ψυχοφάρμακα
Ιστοσελίδες διαφημίζουν και

πωλούν σκευάσματα που
απαιτούν ιατρική συνταγή

Επταπλάσιες τιμές σε προϊόντα
αμφιβόλου ποιότητας, ενώ

«ειδικοί» υπόσχονται εχεμύθεια
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ΡΕΠΟΡΤΑΖ

Πέμπτη
28.11.2024

14

Πώληση αντιβιοτικών
με το τσουβάλι , χωρίς

συνταγή στο διαδίκτυο
Η «Α» αποκαλύπτει πώς μπορεί κάποιος να αναζητήσει μέσω
ίντερνετ αμφιβόλου ποιότητας σκευάσματα που διακινούνται

«κάτω από τη μύτη» του ΕΟΦ - Η περίπτωση ηλεκτρονικής απάτης

ΡΕΠΟΡΤΑΖ

Βασίλης Βενιζέλος

E
κπληξη αλλά και πολλά
ερωτήματα προκάλεσε η

Ηπρόσφατη αποκάλυψη με
αφορμή τη συμπλήρωση 10 χρό-

νων της « Πανελλήνιας εκστρα
τείας ενημέρωσης για την ορθή
χρήση των αντιβιοτικών και την
αξία των εμβολίων» ότι 16 στους
100 Έλληνες πολίτες προμηθεύο-
νται από τα φαρμακεία αντιβιοτικά

χωρίς συνταγή . Η συγκεκριμένη
αναφορά έγινε στο επιστημονικό
φόρουμ που διοργάνωσε το Ελ-

ληνικό Διαδημοτικό Δίκτυο Υγιών
Πόλεων (ΕΔΔΙΠΥΥ) και η Ελληνική

Εταιρεία Χημειοθεραπείας (ΕΕΧ) ,

με την υποστήριξη του Ιατρικού
Συλλόγου Αθηνών (ΙΣΑ) .

Η «Απογευματινή» αναζητώντας

διευκρινίσεις απευθύνθηκε στον
πρόεδρο του ΙΣΑ και του ΕΔΔΙ-

ΠΥΥ, Γιώργο Πατούλη, ο οποίος
απάντησε ότι υπάρχουν πολίτες οι
οποίοι λαμβάνουν το αντιβιοτικό
τους από το ιδιωτικό φαρμακείο
της γειτονιάς τους χωρίς συνταγή
και , εν συνεχεία , ασκούν πιέσεις
στον γιατρό τους προκειμένου να

λάβουν , εκ των υστέρων και κάτω

από αμφιβόλου νομιμότητας προ-
ϋποθέσεις , την αντίστοιχη συντα

γή. Ωστόσο η πραγματικότητα
φαίνεται να είναι πολύ πιο περί-

πλοκη , και ίσως το ποσοστό των
ανθρώπων που προμηθεύονται
αντιβιοτικά ή άλλα φαρμακευτι
κά σκευάσματα χωρίς συνταγή
να είναι κατά πολύ μεγαλύτερο .

Κι αυτό γιατί στο διαδίκτυο είναι
πολλές οι ιστοσελίδες οι οποίες

ανεξέλεγκτα διαφημίζουν ότι
έχουν τη δυνατότητα να πωλούν

αντιβιοτικά αλλά και άλλα υπο-

χρεωτικώς συνταγογραφούμενα
φάρμακα , όπως αντικαταθλιπτικά

κ.ά. , χωρίς την προσκόμιση αντί-

στοιχης ιατρικής συνταγής.

Μάλιστα , όπως επισημαίνουν
στην «Α» αστυνομικοί της Δίωξης

Ηλεκτρονικού Εγκλήματος , πρό-

κειται για ιστοσελίδες από Κίνα

ή Βουλγαρία, που αποστέλλουν

σκευάσματα με ονομασίες επωνύ-

μωνπροϊόντων, τα οποία ωστόσο

δεν έχουν έγκριση για την ευρω-
παϊκή αγορά , με απρόβλεπτες
συνέπειες για τουςχρήστες. Ειδι-

κεύονται κυρίως, εκτός από την
πώληση αντιβιοτικών, στη διακί
νηση αναβολικών, χαπιών για τη
στυτική δυσλειτουργία κ.λπ.

Ίχνη αρκετών τέτοιων παρανόμων
ιστοσελίδων εντόπισε η «Απογευ

ματινή» . Μάλιστα , οι δημιουργοί
μίας από αυτές, προκειμένου να
προσδώσουν εγκυρότητα στη σε
λίδα παρουσιάζουν ως συνεργάτη

τους μία «φαρμακοποιό» όπως τη

χαρακτηρίζουν , η οποία όμως δεν

αποτελεί υπαρκτό πρόσωπο. Στο
σημείωμα που συνοδεύει τη φωτ

Φωτογραφίες με στιγμιότυπα οθόνης από την παράνομη πώληση των
αντιβιοτικών στο διαδίκτυο

27 126

3141€

43.00€

$ Η προσθεση στο καλάθι

Amoxil™

500 τηςΗ προσθήκη στο καλάθι

6727€ * Προσθήκη στο καλ

119 216 Η προσθήκη στο καλάθι

159636 Η Προκαθήμενος στον καλύτε

Δεν έχω συνταγή . Μπορώ να αγοράσω Amoxil (Αμοξίλ) από το
φαρμακείο σας?

Στο online φαρμακείο μας, μπορείτε να αγοράσετε Amoxil (Αμοξίλ ) χωρίς συνταγή . Σας εγγυόμαστε μια

απρόσκοπτη εμπειρία αγορών παρέχοντας πρόσβαση σε φαρμακευτικά προϊόντα υψηλής ποιότητας με

εύκολο και εμπιστευτικό τρόπο.

Viagra απο φαρμακειο χωρίς συνταγή
Το Viagra είναι ένα συνταγογραφούμενο φάρμακα που χρησιμοποιείται για τη θεραπεία

της στυτικής δυσλειτουργίας (ΕΟ ) στους άνδρες και λειτουργεί για περίπου το 74

τογραφία της Ι.Κ. αναφέρεται ότι
«έχει περισσότερα από 5 χρόνια
εμπειρίας ως κλινική ειδικός στην

καρδιολογία» . Ωστόσο η φωτο-
γραφία της «φαρμακοποιού»

δεν είναι πραγματική , καθώς η
ίδια φωτογραφία εντοπίζεται σε
sites αμφιβόλου περιεχομένου ,

ενώ το όνομα της γυναίκας αυτής
δεν αντιστοιχεί σε φαρμακοποιό
αλλά σε πραγματική επιστήμονα,

μία Ελληνίδα καρδιολόγο που ερ
γάζεται στο νοσοκομείο της Νέας

Υόρκης Memorial.

ΠΛΗΡΗΣ ΕΧΕΜΥΘΕΙΑ
Άλλη ιστοσελίδα αναγράφει χωρίς

προσχήματα ότι μπορεί να πωλεί

το ευρείας χρήσεως αντιβιοτικό
Augmentin χωρίς συνταγή για-
τρού και χωρίς να δίνει τη δυνα-

τότητα στις αρμόδιες υπηρεσίες
της Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης
Κοινωνικής Ασφάλισης (ΗΔΙΚΑ
ΑΕ) να παρακολουθούν τα στοι-
χεία της ταυτότητας τωνπολιτών
οι οποίοι θα αγοράσουν το εν
λόγω αντιβιοτικό . Οι ίδιες ιστο-

Amoxil
από 435 14

So Amanda

για τη θεραπεία κα

εντέρου του δέρμα

TSOTHON H

θεραπεία μιας μεγα

Αυτό το ρηματικό

Αυτό το αντρικό

REMOVING YO

CH

Augmentin (Aουγκ

250mg + 125mg 500mg +

16 tablet
€ 60.76
€3.80 Ανά Χάι

32 tablet
€ 91.16
€ 2.85 Ανά Χατ

48 tablet
€ 113.96
€ 2 37 Ανά Χα

σελίδες πωλούν επίσης και άλλα

υποχρεωτικώς συνταγογραφούμε-

να φάρμακα, μεταξύ των οποίων

αντικαταθλιπτικά , χωρίς ιατρική
συνταγή , τονίζοντας φυσικά ότι
εξασφαλίζουν κάθε εχεμύθεια για
τις παράνομες αυτές συναλλαγές .

Οι τιμές που πωλούνται τα αντιβιο-
τικά είναι σε κάποιες περιπτώσεις

ακόμη και 7 φορές πάνω από τις
τιμές που ισχύουν στα ράφια των
φαρμακείων. Για παράδειγμα , ένα

κουτί Augmentin 875+125 mgπου

στα ιδιωτικά φαρμακεία περιέχει
12 ταμπλέτες , κοστίζει 8,75 ευρώ ,

όταν στο διαδίκτυο το ίδιο σκεύα

σμα αλλά με 16 ταμπλέτες πωλεί

ται προς 60,76 ευρώ. Αντιστοίχως
τα 32 χάπια κοστίζουν 91,16 ευρώ

και τα 48 χάπια 113,96, ενώ κά-

ποιες ιστοσελίδες ενημερώνουν
ότι δέχονται και κρυπτονομίσμα-
τα . Όσον αφορά την επικοινω-
νία , οι αριθμοί τηλεφώνου που
δημοσιεύει , για παράδειγμα, μία
ιστοσελίδα είναι κοινοί με πολλές
άλλες παρόμοιου περιεχομένου με
διαφορετική ωστόσο ονομασία.

Δ υναμική είσοδο στην ελληνι

κή αγορά έχει ήδη κάνειτονέο

φαρμακευτικό σκεύασμα Mounjaro

της εταιρείας ΦΑΡΜΑΣΕΡΒ-ΛΙΛΛΥ,

το οποίο έχειλάβει έγκριση όχι μόνο

για τον διαβήτη τύπου 2 αλλά και για
την καταπολέμηση της παχυσαρκίας.

Η λιανική τιμή του ανέρχεται σε 253

ευρώ και αντιστοιχεί σε θεραπεία

28 ημερών (4 εβδομάδων) , ωστόσο

προς το παρόν δεν αποζημιώνεται
από τα ασφαλιστικά ταμεία .

Το Mounjaro (δραστική ουσία τιρ-

Νέο ενέσιμο κατά της παχυσαρκίας και το κόστος του
ζεπατίδη ) , το φάρμακο που βοηθά

ει στην απώλεια βάρους όπως το

Ozempic , από τις 15 Νοεμβρίου έχει

έρθει και στην Ελλάδα και χορηγεί-
ται κατόπιν ιατρικής συνταγής. Είναι

ενέσιμο , κυκλοφορεί στο σχήμα των

2,5 mg καιτων 5 mg και χορηγείται

υποδορίως μία φορά την εβδομά
δα , οποιαδήποτε ώρα της ημέρας και

ανεξάρτητα από την ώρα φαγητού . Η

προγεμισμένη πένα του φαρμάκου

περιέχει τέσσερις σταθερές δόσεις.

Οι μελέτες δείχνουν ότι φτάνει έως

και τηναπώλεια του 26% του σωματ

τικού βάρους έπειτα από 72 εβδομά

δεςχρήσης ( 18 μήνες) . Σημειώνεται

ότι έχουν ήδη δοθεί τα πρώτα 500

τεμάχια που συνοδεύτηκαν από τις

αντίστοιχες ιατρικές συνταγές.

Η κύρια διαφορά μεταξύ των δύο

φαρμάκων έγκειται στον μηχανισμό

δράσης τους. Το Mounjaro ενεργο-
ποιεί τόσο τους υποδοχείς GIP όσο

και τους GLP- 1 , ενώ το Ozempic (σε

μαγλουτίδη) δρα μόνο στον GLP-1

Η διπλή δράση του Mounjaro έχει

αποδειχθεί ότι μπορεί να παρέχει με

γαλύτερη αποτελεσματικότητα στη

μείωση του σακχάρου στο αίμα και

του σωματικού βάρους, σύμφωνα

με κλινικές μελέτες.

Ωστόσο καιτα δύο φάρμακα παρου-
σιάζουν παρόμοιες παρενέργειες

όπως ναυτία και διάρροια . Ενδέχεται

όμως η ένταση ή η συχνότητα αυτών

των παρενεργειώννα διαφέρουν με

ταξύ των δύο λόγω του διαφορετι
κού μηχανισμού δράσης τους.

Σε κλινικές δοκιμές στις ΗΠΑ με

ταξύ 600 ατόμων το νέο φάρμακο

MariTide της Amgen πετυχαίνει
απώλεια βάρους έως και 20% εντός

ενός έτους. Το φάρμακο χορηγείται

με ένεση μία φορά τον μήνα , ένα-

ντι εβδομαδιαίων δόσεων εκείνων
που ήδη κυκλοφορούν (Wegory και

Zepbound) . Εφόσον είναι θετικά τα

αποτελέσματα και της τρίτης φάσης

δοκιμών, το φάρμακο αναμένεται να

εγκριθεί προς κυκλοφορία από τον

αμερικανικό ΕΟΦ. Η τιμή δεν είναι

ακόμα γνωστή .
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Augmentin (στρεπτοκοκκος
αντιβίωση ) χωρίς συνταγή

✔ Amon
poaviation p

Ένα ταν δεν της αλλεργικός στην

To Add m

κυξίων του θωρακα του αυτού του

Ο και των ων και αποστημάτων

Μαλλήνης χρησιμοποιείται για τη

της ποικιλίας βακτηριακών λοιμώξεων

vvTIMO TO STEVA

ντας την ανάπτυξη των φώτων
θεραπεύει

μόνο μανταριστές και

για ευγενια κολωνια ειδων Κοινο

Η άσκοπη χρήση ή τη κατάχρη

✓

παράδοση στις 5 έως τα ημέρες σε όλες την Ελλάδα. Διατηρητικής και ανάλυσηαυτους

Ταλουκανικα προσκαλάκη και Καναδάς ένικες αλλά είναι σταδιασμένο για τη θέσητο

t

κάθε 8 ώρες

Η καταδίκαση του φαρμακευήτου προϊώντας οι δηλώνεται συνήθως μέσα σε μι
Η Αρχή του φασματικούτου. Σεμονόντος διατρική ανάληψη με τη βάση και προς που της

πες μέσης είναι και την επιλογή του θα πλήρες σήμερα δημοφιλών αντιβιοτικών

η σύνταση χρόνος δράσης με ένα από τον εποικό επέβηκαι υγείας τον Χαράλαμπος

Βουνόπουλος

Η θελετε να θεωρησε το Αστραμένα χώροςσυνταγη μα

μεντίν)

ד

ד

ΤΙ

VA

Παράδοση για επενίας

Μέθοδος πληρωμής

125mg 750mg + 250mg 875mg + 125mg

Εξοικονομείτε € 30.36

Εξοικονομείτε € 68 31

Τα ερωτήματα είναι πολλά:

+ Πώς και από πού προμηθεύο-
νται οι ιστοσελίδες αυτές τα φαρ-
μακευτικά σκευάσματα; Πώς και
ποιους προμηθεύουν;

• Τα κουτιά των φαρμάκων πε-

ριέχουν το αυθεντικό φάρμακο ή
ψευδεπίγραφο, πλαστό και συνε-
πώς ακόμη πιο επικίνδυνο για την
υγεία των πελατών;

• Συμμετέχουν και ιδιωτικά φαρ-

μακεία της γειτονιάς ή ακόμη και
συμβατικές φαρμακαποθήκες
στην προμήθεια με φάρμακα των
συγκεκριμένων ιστοσελίδων;

•Μήπως απλώς πρόκειται για
διαδικτυακές απάτες , για να
κλέβουν επιτήδειοι τα χρήματα
ασθενών;

ΑΓΝΟΙΑ
Έκπληξη πάντως προκαλεί το γε-
γονός ότι , ενώ οι συγκεκριμένες
ιστοσελίδες είναι εύκολα προσβά
σιμες μέσω διαδικτύου σε κάθε
πολίτη , φαίνεται πως λειτουργούν
εν αγνοία του Εθνικού Οργανι
σμού Φαρμάκων (ΕΟΦ) , ο οποίος
μάλιστα φέρεται να μην είναι σε
θέση να τις εντοπίσει, πόσω δε
μάλλον να τις αποκλείσει οριστι
κά, καθώς, σε επικοινωνία μας με
επιτελικό στέλεχος του ΕΟΦ , μας
ζητήθηκε απλώς και μόνο να ενη-
μερώσουμε αρμοδίως τον ΕΟΦ για
τις ως άνω ιστοσελίδες, «προκει
μένου ο οργανισμός να επιβάλει
τα προβλεπόμενα πρόστιμα» .

Αξίζει να σημειωθεί ότι , όπως
έγραψε και σε χθεσινό της δημο-
σίευμα η «Απογευματινή» , η Ελ-
λάδα κατέκτησεγια 14η χρονιά τη
θλιβερή πρωτιά στην υπερκατα-
νάλωση αντιβιοτικών, με αποτέ-
λεσμα οι ανθεκτικές λοιμώξεις να
αυξάνονται ανησυχητικά .

ven.ygeia@gmail.com
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8.• Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

Πολυτέλεια
γιαπολλούς
ηεπίσκεψη
στον οδοντίατρο
Εξανεμίστηκαν οι δημόσιες δαπάνες

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Χωρίς οδοντιατρική φροντίδα, πα-
ρά το γεγονός ότι την είχε ανάγκη,

έμεινε πέρυσι ένας στους οκτώ
ενηλίκους στην Ελλάδα . Στην πλει-
ονότητα των περιπτώσεων, οιλό-
γοι ήταν οικονομικοί . Οι δημόσι-
ες δαπάνες για την οδοντιατρική
περίθαλψη μέσα στη δεκαπεντα
ετή περίοδο της οικονομικής κρί-
σης και της πανδημίας COVID- 19

σχεδόν εξανεμίστηκαν, ενώ περι-
ορίστηκαν πολύ οι ιδιωτικές δα-
πάνες , καθώς οι πολίτες , μετά τη
μείωση των αποδοχών τους, επέ-
λεξαν να «κόψουν» από τα έξοδα
για οδοντίατρο.

Τη στιγμή που επιστήμονες
από όλο τον κόσμο συμμετέχουν
στην πρώτη Παγκόσμια Διάσκε
ψη Στοματικής Υγείας που έχει
συγκαλέσει ο Παγκόσμιος Οργα-
νισμός Υγείας (26-29 Νοεμβρίου
2024 , Μπανγκόκ, Ταϊλάνδη) για
να επιταχύνει την πρόοδο προς
την ένταξη της στοματικής υγεί

ας στην καθολική κάλυψη υγείας
μέχρι το 2030 , η Ελλάδα βρίσκε

ται στον συγκεκριμένο τομέα σεπροβληματική κατάσταση . Σύμ-

φωνα με την πρόσφατη έκθεση
του ΟΟΣΑ «Υγεία με μια ματιά
- Ευρώπη 2024» , πέρυσι οι ακά-
λυπτες οδοντιατρικές ανάγκες –
ενήλικοι που χρειάστηκαν οδο-
ντιατρική φροντίδα και δεν την
έλαβαν στην Ελλάδα έφτασαν
στο 12,9% , όταν ο μέσος όρος στις
χώρες της Ε.Ε. ήταν 3,4%. Οπως

αναφέρει στην «Κ» ο οδοντίατρος
Αριστομένης Συγγελάκης, εκλεγ-
μένος πρόεδρος του ευρωπαϊκού
συμβουλίου των επικεφαλής λει
τουργών οδοντιατρικής, ειδικός
σύμβουλος του Παγκόσμιου Ορ
γανισμού Υγείας και ένας εκ των
δύο εκπροσώπων τηςχώρας μας
στην παγκόσμια διάσκεψη , «το
2008 οι ακάλυπτες οδοντιατρι-
κές ανάγκες ήταν στην Ελλάδα
5,9% . Εν μέσω της δημοσιονομι-
κής κρίσης , γύρω στο 2015-2016 ,

το ποσοστό αυτό ξεπέρασε το
20% . Πέρυσι ήταν στο 12,9% . Το
χειρότερο είναι ότι οι ακάλυπτες

ανάγκες οδοντιατρικής φροντίδας
δεν έχουν μια ομοιόμορφη κατα-
νομή στον πληθυσμό», συνεχίζει
ο κ. Συγγελάκης. «Αυτοί πουείναι
στο χαμηλότερο οικονομικό κλι-
μάκιο υποφέρουν πολύ περισσό-
τερο , αφού όσοι δηλώνουν ακά-
λυπτες ανάγκες οδοντιατρικής
φροντίδας είναι 21,2% . Το 2008
το ποσοστό ήταν 11%» .

Σύμφωνα με την ΕΛΣΤΑΤ (Σύ-
στημα Λογαριασμών Υγείας) , οι
δημόσιες δαπάνες οδοντιατρικής
φροντίδας –εξαιρουμένων των μι
σθών του προσωπικού που υπη-
ρετεί στα λίγα οδοντιατρικά τμή-
ματα του ΕΣΥ , από 14,9 εκατ .

ευρώ το 2008 , μηδενίστηκαν το
2022. Ο ΕΟΠΥΥ δεν έχει συμβά-
σεις με οδοντιάτρους, με αποτέ-

Οι ειδικοίκρούουν
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λυμμένες περίπου οι μισές. Και με
λύπη θέλω να πω ότι και εκεί που

οι θέσεις είναι θεωρητικά πλήρως

Μέσος όρος Ε.Ε.

δεν είχε οδοντιατρικά τμήματα
στην ΠΦΥ, άλλαξε πολιτική και
έφτασε πλέον στο να καλύπτει

τον κώδωνα του κινδύνου καλυμμένες υπάρχουν διάφορες σχεδόν όλη την περιφέρειά της.

για αναθεώρηση των που

λιτικών υγείας, καθώς
ηκακήστοματική
υγεία συνδέεται
με σοβαρές ασθένειες.

λεσμα τα περίπου 40 εκατ. ευρώ
για οδοντιατρική περίθαλψη που
προβλέπονται στον προϋπολο-
γισμό του ΕΟΠΥΥ να κατευθύ
νονται στην κάλυψη άλλων ανα-
γκών. Μειωμένες κατά 67,7% (από
το 2008 έως το 2022) είναι και οι
ιδιωτικές δαπάνες οδοντιατρικής
φροντίδας , καθώς οι πολίτες επέ-
λεξαν να κόψουν από εκεί όπου
πιστεύουν ότι «δεν πεθαίνεις» ,

δηλαδή από τα δόντια.

Θεωρητικά , στην Ελλάδα παρέ-
χεται δωρεάν οδοντιατρική φρο-
ντίδα από το ΕΣΥ, ωστόσο στην
πράξη πολύ λίγοι εξυπηρετούνται
σε αυτές τις δομές . Οπως τονίζει
στην «Κ» ο πρόεδρος της Ελληνι
κής Οδοντιατρικής Ομοσπονδίας
Αθανάσιος Δεβλιώτης , «στον δη-
μόσιο τομέα , από τις 847 οργανι-
κές θέσεις οδοντιάτρων σε κέντρα
υγείας και νοσοκομεία, είναι και

αποσπάσεις, με αποτέλεσμα να
υπάρχουν σε κάποια κέντρα υγεί
ας δύο και τρεις οδοντίατροι , δη-
λαδή ένας κανονικά στη θέση του
και οι άλλοι αποσπασμένοι, και σε
άλλα που έχουν, υποτίθεται , πλή-
ρη κάλυψη να έχει αποσπαστεί ο
οδοντίατρος . Οπότε στην πράξη
τα κενά είναι ακόμα μεγαλύτερα» .

Στο ίδιο πλαίσιο ο κ . Συγγελά-
κης αναφέρεται στο «παράδοξο»

της οδοντιατρικής κάλυψης στην
Ελλάδα . Οπως σημειώνει , «στα
τέλη της δεκαετίας του 1980 που
αναπτύχθηκαν τα κέντρα υγείας
σε όλη την περιφέρεια , είχαν όλα
οδοντιατρικό τμήμα με έναν έως
και επτά οδοντιάτρους. Στην πο-

ρεία , με το να μη γίνονται προ-
σλήψεις και να αποχωρούν οι οδο-
ντίατροιλόγω συνταξιοδότησης ή
αποσπάσεων στα νοσοκομεία, σε
πολλά κέντρα υγείας τα τμήματα
έκλεισαν και μετατράπηκαν σε
αποθήκες . Σήμερα καλούμαστε
να επιστρέψουμε στο παρελθόν ,

αφού η κατεύθυνση του Παγκό-
σμιου ΟργανισμούΥγείας είναι η
οδοντιατρική περίθαλψη να εισα-
χθεί στην Πρωτοβάθμια Φροντίδα
Υγείας (ΠΦΥ). Η Πορτογαλία, που

Δηλαδή, η Πορτογαλία έχει φτά-
σει εκεί που ήμασταν εμείς στο
τέλος της δεκαετίας του '80 και
εμείς έχουμε πάει εκεί που ήταν
η Πορτογαλία πριν».

Πρόταση και θετικά βήματα
Τόσο ο κ . Δεβλιώτης όσο και

ο κ. Συγγελάκης τονίζουν την
ανάγκη η στοματική υγεία «να
μπει στο κάδρο» των πολιτικών
υγείας στη χώρα μας . Ζητούν την
εφαρμογή της ρήτρας στοματικής
υγείας, που σημαίνει ότι ένα εγ-
γυημένο ποσοστό των δημόσιων
ετήσιων δαπανών υγείας θα κατ
τευθύνεται εκεί . Πρόκειται για
πρόταση που έπειτα από πιέσεις
της επιστημονικής κοινότητας
κατέθεσε η Ελληνική Δημοκρα-
τία και υιοθέτησε το 2021 ο ΠΟΥ.

«Εάν το κάνουμε αυτό , τα επόμε-
να χρόνια θα έχουμε τεράστια
ποσά για τη στοματική υγεία τα
οποία θα επαρκούσαν για να γί-
νουν πολύ σημαντικά πράγματα
στην κατεύθυνση της παροχής σε
όλους μιας βασικής δέσμης οδο-
ντιατρικών υπηρεσιών υψηλής
ποιότητας και της πρόληψης. Αυ-ποιότητας και της πρόληψης. Αυ-
τά θα αποδώσουν μεγάλα οφέλη

ΑΚΑΛΥΠΤΕΣ ΑΝΑΓΚΕΣ ΕΝΗΛΙΚΩΝ

5,9%
4,7%

2008

12,9%

2023

3,4%

ΜΕΙΩΣΗ ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗΣ
ΑΠΟ ΤΟ 2008 ΕΩΣ ΤΟ 2022

100%
μείωση των δημόσιων δαπανών
οδοντιατρικής φροντίδας*

67,7%
μείωση των ιδιωτικών δαπανών
οδοντιατρικής φροντίδας

* Δεν περιλαμβάνονται οι μισθοί και το κόστος των υλικών
και του εξοπλισμού των οδοντιατρικών τμημάτων του ΕΣΥ

από τον περιορισμό των δαπανών
από φάρμακα και νοσηλείες λόγω
παθήσεων που σχετίζονται άμεσα
με τη στοματικήυγεία. Αρα,στα
διακά οι παρεμβάσεις θα γίνουν
αυτοτροφοδοτούμενες» , τονίζει
ο κ. Συγγελάκης . Στα θετικά βή-
ματα που έχουν γίνει τα τελευ-
ταία χρόνια συγκαταλέγονται η
θεσμοθέτηση το 2023 της ανά-
πτυξης Κινητών Ομάδων Υγείας
(ΚΟΜΥ) στελεχωμένων με οδο-
ντιάτρους , καθώς και το dentist
pass, ένα καθολικό , δωρεάν, προ-
ληπτικό οδοντιατρικό πρόγραμμα
για παιδιά 6 έως 12 ετών, το οποίο
εφαρμόστηκε από τον Μάιο 2023
έως τον Ιανουάριο 2024. Αφορού
σε συνολικά 660.000 παιδιά και
αξιοποιήθηκε από το 38% αυτών
(270.000 παιδιά) .

Αρρηκτα συνδεδεμένη με τη
γενική υγεία χαρακτηρίζουν οι
ειδικοί επιστήμονες τη στοματι-
κή υγεία . «Εχει πάψει πλέον το
αντιεπιστημονικό στερεότυπο
που μας καταδυνάστευε επί δεπου μας καταδυνάστευε επί δε-
καετίες , ότι περασμίνο δεν πεθαίνεις από

τα δόντια” , καθώς έχει αποδει-
χθεί ότι περασμίνο βεβαίως και πεθαίνεις
από τα δόντια ”» , υπογραμμίζει ο
κ . Συγγελάκης . Και εξηγεί : «Η κατ
κή στοματική υγεία συνδέεται με
πολύ σημαντικές ασθένειες, όπως
ο διαβήτης , τα καρδιαγγειακά , οι

ΗΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

αναπνευστικές νόσοι, ακόμα και
το Αλτσχάιμερ . Η δε περίοδος της
πανδημίας έδειξε ότι ασθενείς με
κακή στοματική υγεία , και συγκε-
κριμένα κακή υγεία του περιοδο-
ντίου , είχαν πολύ αυξημένες πι-
θανότητες σε σχέση με ασθενείς
που δεν αντιμετώπιζαν αυτά τα
προβλήματα, όταν μολύνονταν
από τον SARS-CoV-2 , να νοσή
σουν με βαριά συμπτώματα» . Στο
πλαίσιο αυτό, γίνονται βήματα
προς την καλύτερη συνεργασία
μεταξύ ιατρικών ειδικοτήτων. Εἰ-

ναι ενδεικτικό ότι η παγκόσμια
ομοσπονδία γενικών/οικογενει-
ακών γιατρών συνεργάστηκε με
τηνΕυρωπαϊκή Εταιρεία Περιοδο-
ντολογίας και εκπόνησαν κατευ-
θυντήριες οδηγίες , σύμφωνα με
τις οποίες όταν ένας γενικός για-
τρός κάνει διάγνωση σε ασθενή
για σακχαρώδη διαβήτη, να του
επισημαίνει τον κίνδυνο της πε-
ριοδοντίτιδας και συνεπώς της
απώλειας των δοντιών και να τον
παραπέμπει σε οδοντίατρο . Και το
αντίστροφο . Εάν ο οδοντίατρος δι-
αγνώσει περιοδοντίτιδα , θα πρέ
πει να ρωτήσει τον ασθενή εάν
έχει διαβήτη , και εάν η απάντηση
είναι αρνητική , να τον προειδο-
ποιήσει για τον αυξημένο κίνδυ-
να που διατρέχει και να τον συμ-
βουλεύσει να επισκεφθεί γιατρό.
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Οι «ακρίτες» της Γαύδου

εκπέμπουν SOS

για τονερόκαι
τον... γιατρό τους

Η γαστρεντερίτιδα που χτύπησε το καλοκαίρι το νησί οδήγησε τον γιατρό

να προειδοποιεί για πιθανή μόλυνση των υδάτων από τους βόθρους .

Δύο μήνες μετά , με παρέμβαση της δημάρχου προς τον υπουργόΥγείας,

και παρά τις οργισμένες αντιδράσεις των κατοίκων, ο γιατρός μετατέθηκε...

Οπερασμένος Δεκαπενταύγου-
στος βρήκε τη Γαύδο αντιμέ-
τωπη με μαζικά κρούσματα

γαστρεντερίτιδας , με τους κατοί-
κους να κάνουν λόγο , μιλώντας στα
«ΝΕΑ» , για συνθήκες «επιδημίας»

και κατάσταση «εμπόλεμης ζώνης» .

Ηταν τότε που ο γιατρός του νησιού ,

ο οποίος υπηρετούσε στο Κέντρο
Υγείας της Γαύδου τα τελευταία τρία
χρόνια ως γενικός ιατρός και επι-
μελητής Β΄ , Βασίλης Αμβροσιάδης ,

έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου
μιλώντας για πιθανή μόλυνση στα
υπόγεια ύδατα λόγω της ανόδου
της στάθμης στους βόθρους.

Δύο μήνες αργότερα , η δήμαρχος
του νησιού , Λίλιαν Στεφανάκη, ζη-
τά με επιστολή της στον υπουργό
Υγείας , Αδωνη Γεωργιάδη , τη μετα-
κίνηση του γιατρού , κατηγορώντας
τον ότι «δεν λειτουργεί ως γιατρός ,

αντιθέτως έχει επιδοθεί μανιωδώς
στο να καταστρέψει και να ισοπεδώ-
σει την εικόνα του νησιού μας προς
τα έξω» . Ο υπουργός έκανε δεκτό το
αίτημα και υπέγραψε τη μετάθεση
του γιατρού στην Κάνδανο .

Η ενέργεια αυτή , πέρα από την
αντίδραση μερίδας γιατρών από
το Κέντρο Υγείας της Κανδάνου ,

οι οποίοι κατήγγειλαν την εν λό-
γω μετακίνηση ως «αυταρχική» ,

τονίζοντας ότι «υποβαθμίζει την
ποιότητα υγειονομικήςπερίθαλψης
των κατοίκων της Γαύδου» , έχει
προκαλέσει και την οργισμένη αντί-

ΖΟΟΜ ΣΤΑ «ΝΕΑ»

ΣΥΝΤΟΝΙΣΜΟΣ
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ

ΓΡΑΦΕΙ

ΝΑΤΑΛΙΑ ΔΙΟΝΥΣΙΩΤΗ

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΩΤΗΡΗΣ

δραση στο νησί , που αποτελεί τη
νότια εσχατιά της Ελλάδας . Γι ' αυτό
και δεκάδες κάτοικοι ζήτησαν, με
επιστολή τους , να γυρίσει πίσω ο
γιατρός , ενώ ταυτόχρονα άφησαν
αιχμές για τον τρόπο με τον οποίο
η κυρία Στεφανάκη εξελέγη δύο
φορές δήμαρχος.

«Κινδύνευαν τα παιδιά»

Η Έφη Γεωργακά , μητέρα τριών παι-

διών και πρόεδρος του τοπικού που

λιτιστικού συλλόγου , είναι μία από

τις κατοίκους που υπέγραψαν τη
συγκεκριμένη επιστολή . Μιλώντας
στα «ΝΕΑ» , τόνισε πόσο σημαντι-
κό είναι για τους ανθρώπους που
μένουν στη Γαύδο να επιστρέψει
ο γιατρός , καθώς όπως είπε είναι
ένας γιατρός που «παρακολουθούσε
με προσοχή τους κατοίκους , ήξερε
το ιστορικό όλων των και εξόπλι-
σε το ιατρείο , αγόραζε πράγματα
με χρήματα από την τσέπη του» .

Η ίδια περιγράφει ότι πριν έρθει ο
κ. Αμβροσιάδης στο νησί τα παιδιά
της είχαν κινδυνεύσει να χάσουν τη
ζωή τους λόγω των μεγάλων ελλεί
ψεων στην υγειονομική περίθαλψη
του νησιού . Οπως χαρακτηριστικά
είπε , δεν υπήρχε ούτε «παιδικό πι-
εσόμετρο, παιδικό οξύμετρο , κλί-
βανος ώστε να αποστειρώνονται
τα εργαλεία» .

Για τον αγώνα που έδωσε ο για
τρός προκειμένου το νησί να έχει
ουσιαστικές παροχές υγείας μάς
μίλησε και άλλος κάτοικος : «Δεν
υπήρχε φορείο , ούτε ασθενοφόρο ,

και αυτά τα διεκδίκησε ο κ . Αμβρο-
σιάδης , το ιατρείο ήταν άδειο και
το γέμισε» τόνισε , ενώ πρόσθεσε
ότι «το νησί χρειάζεται έναν μό-
νιμο γιατρό» . Αναφερόμενος στην
περίοδο της έξαρσης κρουσμάτων
γαστρεντερίτιδας είπε πως «η Γαύ
δος βρισκόταν σε εμπόλεμη ζώνη»

και πως οι άνθρωποι έφευγαν κατά
χιλιάδες λόγω αυτού και όχι επει-
δή ο γιατρός δυσφημούσε το νη-

σί, όπως ισχυρίστηκε η δήμαρχος,(Υπενθυμίζεται ότι σύμφωνα με τα
αποτελέσματα ελέγχων σε βρύσες

και γεωτρήσεις του νησιού που
διενήργησε η Γενική Διεύθυνση
Δημόσιας Υγείας της Περιφερεια-
κής Ενότητας Χανίων, σε κάποια
σημεία υδροληψίας εντοπίστηκαν
κολοβακτηρίδια και εντερόκοκκος . )

Ακόμη μια κάτοικος που υπέγρα-
ψε την επιστολή επισημαίνει ότι
ο κ . Αμβροσιάδης «αφομοιώθηκε
πολύ γρήγορα από την τοπική
κοινωνία και έδειξε πολύ μεγάλο
ενδιαφέρον για τους κατοίκους και
ασχολούνταν πολύ προσωπικά με
τους ασθενείς» . Οι συνομιλητές
μας ανέφεραν, επίσης , ότι όλοι οι

• Ο Δεκαπενταύγουστος

που μας πέρασε βρήκε
τη Γαύδο αντιμέτωπη

με μαζικά κρούσματα
γαστρεντερίτιδας ,

με τους κατοίκους
να κάνουν λόγο για
συνθήκες «επιδημίας»

και κατάσταση

«εμπόλεμης ζώνης»
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κάτοικοι της Γαύδου γνωρίζουν ότι
το νερό είναι «βρώμικο» και πως η
δήμαρχος τους «εκβιάζει» να μην το
λένε , με το επιχείρημα ότι κάνουν
κακό στον τουρισμό . Η κάτοικος
του νησιού , εξαίροντας το έργο του
γιατρού , τόνισε πως ήταν εκείνος
που την περίοδο της πανδημίας
με τις ενέργειές του εξασφάλισε
φάρμακα για το νησί . Καταθέτοντας
τη δική της μαρτυρία για τις ημέρες
που ήταν σε έξαρση τα κρούσμα-
τα γαστρεντερίτιδας στο νησί μάς
περιγράφει πως η κατάσταση ήταν
τραγική , με τους ασθενείς να μην

Ο ΓΙΑΤΡΟΣ ΒΑΣΙΛΗΣ ΑΜΒΡΟΣΙΑΔΗΣ ΣΤΑ «ΝΕΑ»

Να μιλήσω με τον υπουργόΥγείας

για «να ακουστεί και η δική μου πλευρά»

Ο ΒΑΣΙΛΗΣ ΑΜΒΡΟΣΙΑΔΗΣ βρίσκεται σε άδεια
μέχρι τις 5 Δεκεμβρίου και αν δεν υπάρξει άρση της
μετακίνησής του στην Κάνδανο θα σκεφτεί τι θα πράξει .

Μιλώντας στα «ΝΕΑ»,τόνισε ότι του προκάλεσε πολύ
μεγάλη «έκπληξη» η σχετική απόφαση και πως «η
επιστολή της δημάρχου προς τονΑδωνη Γεωργιάδη»,

στην οποία ισχυρίζεται ότι ο γιατρός δυσφημεί το νησί ,

«ήταν μια κλειστή επιστολή» την οποία έφερε ο ίδιος
στο φως της δημοσιότητας . Ξεκαθαρίζει, μάλιστα, ότι
δεν θα ήταν αρνητικός στο να ζητήσει συνάντηση με
τον υπουργό Υγείας προκειμένου «να ακουστεί και η
δική του πλευρά και όχι μόνο της κυρίας Στεφανάκη» ,

ενώ σημείωσε πως η περίπτωσή του είναι τελείως

Ο γιατρός αποκαλύπτει ότι μαζί με άλλους
δύο κατοίκους έκαναν με δικά τους χρήματα

ανάλυση στο δίκτυο ύδρευσης και πέρα από

τα κολοβακτηρίδια και τους εντερόκοκκους -
τα οποία βρέθηκαν και από τα συνεργεία του
ΕΟΔΥ – βρήκαν ότι το λίθιο είναι τέσσερις

φορές περισσότερο από ό,τι θα έπρεπε,
ενώ ο ψευδάργυρος δώδεκα φορές

παράδοξη . «Αντί να τρέχω και να κυνηγάω τη δήμαρχο
για όλες τις ελλείψεις και την ελλιπή συντήρηση του
δικτύου , με κυνηγάει εκείνη» .

Την ίδια στιγμή, αποκαλύπτει ότι μαζί με άλλους δύο
κατοίκους έκαναν με δικά τους χρήματα ανάλυση στο
δίκτυο ύδρευσης και πέρα από τα κολοβακτηρίδια και
τους εντερόκοκκους - τα οποία μετρήθηκαν και από

τα συνεργεία του ΕΟΔΥ – βρήκαν ότι το λίθιο είναι
τέσσερις φορές περισσότερο από ό ,τι θα έπρεπε , ενώ
ο ψευδάργυρος δώδεκα φορές . Αναφερόμενος στη
δήμαρχο, μας είπε ότι «με όσα βγαίνει και λέει παρα-
πλανά μια ολόκληρη τοπική κοινωνία» και πρόσθεσε
ότι όσο περνάει ο καιρός τόσο περισσότερο χάνει
το κουράγιο του να προσπαθήσει να ανατρέψει την
απόφαση μετακίνησής του , αλλά είναι πολλοί εκείνοι
που τον στηρίζουν λέγοντάς του ότι «δεν πρέπει να
της περάσει , δεν θα είναι καλό παράδειγμα για την
κοινωνία μας».

Ο κύριοςΑμβροσιάδης τόνισε πως ως γενικός για-
τρός στόχευε στην πρόληψη και πως σύμφωνα με
ΦΕΚ «ο γιατρός εκεί που υπηρετεί έχει και την ευθύνη
της ποιότητας νερού , οπότε ήταν και καθήκον μου» .

Αναρωτιέται δε πού ήταν η δήμαρχος την περίοδο
που το νησί ήταν αντιμέτωπο με μαζικά κρούσματα
γαστρεντερίτιδας, ενώ μας αποκάλυψε ότι και στο
Σαρακήνικο ξεχειλίζουν οι βόθροι.
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟ ΙΑΤΡΕΙΟ

ΓΑΥΔΟΥ

JUBMA

Fore

μπορούν να σταθούν όρθιοι .

Μία ακόμη κάτοικος επιβεβαιώνει
πως είναι «άδικη και λυπηρή» η μετ
τακίνηση του γιατρού , καθώς είναι
ένας άνθρωπος που έχει προσφέρει
πάρα πολλά σε υγειονομικό επίπεδο
και πως «σε αντίθεση με τη δημο-
τική αρχή» μεριμνούσε εμπράκτως
για τους ανθρώπους του νησιού .

Ολοι όσοι μας μίλησαν θέλησαν ,

επίσης , να τονίσουν τις προσπά-
θειές του ώστε να αδειοδοτηθεί το
ελικοδρόμιο .

Οσο για τη δήμαρχο , στην προ-
σπάθειά μας να επικοινωνήσουμε

• Ο Βασίλης Αμβροσιάδης ,

ο οποίος υπηρετούσε στο
Κέντρο Υγείας της Γαύδου

τα τελευταία τρία χρόνια ως

γενικός ιατρός και επιμελητής
Β ' , ήταν που έκρουσε τον
κώδωνα του κινδύνου

μιλώντας για πιθανή μόλυνση
στα υπόγεια ύδατα λόγω
της ανόδου της στάθμης
στους βόθρους

Η δήμαρχος του νησιού
Λίλιαν Στεφανάκη , που ζήτησε
με επιστολή της στον υπουργό
Υγείας Αδωνη Γεωργιάδη τη

μετακίνηση του γιατρού του
νησιού , κατηγορώντας τον ότι

«δεν λειτουργεί ως γιατρός ,

αντιθέτως έχει επιδοθεί

μανιωδώς στο να καταστρέψει
και να ισοπεδώσει την εικόνα
του νησιού μας προς τα έξω»

μαζί της προκειμένου να σχολιάσει
την επιστολή διαμαρτυρίας και τις
σχετικές καταγγελίες, λάβαμε την
απάντηση από συνεργάτιδά της ότι
αδυνατεί αυτή την περίοδο να μας
απαντήσει .

«Δεν υπάρχει
αποχετευτικό σύστημα»

Για την προβληματική κατάσταση ,

ωστόσο , μας μίλησε και ο επικεφα-
λής της αντιπολίτευσης στη Γαύ
δο , Ηλίας Κυριακόπουλος. Οπως
σημείωσε , στο ακριτικό νησί «δεν
υπάρχει αποχετευτικό σύστημα
αλλά βόθροι , οι οποίοι δεν είναι
στεγανοί , είναι προβληματικοί και
είναι πάρα πολύ πιθανόν να επι-
κοινωνούν με το δίκτυο ύδρευσης
όταν ξεχειλίζουν» .

Ο Ηλίας Κυριακόπουλος σημει-
ώνει ότι «ενώ ο γιατρός ορθώς
προειδοποιούσε ότι το νερό δεν
είναι καλό , η δημοτική Αρχή έβγαι
νε επιθετικά λέγοντας ότι το νερό
είναι καθαρό και πόσιμο» . Την ίδια
στιγμή , καταγγέλλει ότι «στις 27
Αυγούστου ο ΕΟΔΔΥ είχε στείλει συν

γκεκριμένες οδηγίες ότι θα έπρεπε
να κλείσουν κάποιες βρύσες κοινής
ωφελείας , οι οποίες είχαν νερό ακα-
τάλληλο για ανθρώπινη πόση , κάτι
που η δήμαρχος δεν έκανε ποτέ
και συνέχισε να δίνει συνεντεύξεις
δημόσια λέγοντας ότι το νερό είναι
ακίνδυνο» .

Αναφερόμενος στον γιατρό , τέ-
λος , επεσήμανε ότι «ευτυχώς που
υπάρχουν τέτοιοι άνθρωποι που
ασκούν το λειτούργημά τους» , χα-
ρακτήρισε «άδικη» τη μετακίνησή
του από το νησί και τόνισε ότι είναι
«τριτοκοσμικό» ένας άνθρωπος να
μετακινείται από τη δουλειά του
επειδή δεν τα πηγαίνει καλά με τον
δήμαρχο του εκάστοτε τόπου .

ΤΙ ΑΝΑΦΕΡΕΙ Η ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΤΩΝ ΚΑΤΟΙΚΩΝ

«Θέλουμε την υγεία που μας αξίζει
και τονγιατρό που μας φροντίζει»

ΣΤΗΝ ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΤΟΥΣ οι κάτοικοι της Γαύδου
αναφέρουν ανάμεσα στα άλλα : «Είμαστε δυσαρε-
στημένοι για το πώς εξελίχθηκε η όλη κατάσταση
και πώς λειτούργησε η πολιτεία εις βάρος των
Ακριτών, στερώντας μας τον μόνιμο γιατρό μας ,

από τον οποίο ήμασταν πολύ ικανοποιημένοι ( ... )

Λυπούμαστε πολύ που η πολιτεία μας , χωρίς να
εξετάσει τα λεγόμενα μιας δημάρχου , η οποία
μόνο στενοχώριες και προβλήματα δημιουργεί σε
αυτό το νησί , προχώρησε σε αυτή την κίνηση ( ...)

Θα σας απαντήσουμε να ελέγξετε πόσοι είναι οι
μόνιμοι κάτοικοι του νησιού μας . 70 οι άνθρωποι
που ζουν τον χειμώνα στο νησί . Πόσοι ψηφίζουν
στις δημοτικές εκλογές; 231 στο σύνολο οι άν-
θρωποι που ψήφισαν στις δημοτικές εκλογές !

Πόσοι στις βουλευτικές εκλογές; 109 άνθρωποι
ψήφισαν στις βουλευτικές εκλογές . Και πόσοι
στις ευρωεκλογές; 80 άνθρωποι ψήφισαν στις
ευρωεκλογές» .

Και προσθέτουν: «Με τον ίδιο τρόπο θα μπο-
ρούσατε να εξακριβώσετε πόσες ημέρες ζει η
κυρία Στεφανάκη στο νησί που διοικεί ( ... ) Είναι
η δήμαρχος που κάθε καλοκαίρι μαλώνει με τους
παραθεριστές , που δεν μιλάει στα τρία παιδάκια
του νησιού , που συνεχώς αφήνει το ιατρείο χωρίς
καθαρίστρια . Είναι η δήμαρχος που δεν απαντάει

στα τηλέφωνα των γιατρών. Είναι η δήμαρχος που
δεν πάτησε καθόλου στο ιατρείο τον Αύγουστο
της τοπικής επιδημίας ( ... ) Σφύριζε αδιάφορα,

αφήνοντας τα σκουπίδια αμάζευτα στους κάδους
και τρομοκρατώντας τους καταστηματάρχες να
μην το κάνουμε θέμα , να μην το δημοσιοποιήσει
κανείς , γιατί κάνουμε κακό στον τουρισμό !» .

Και καταλήγουν: «Ζητάμε την πρόσβαση στην
υγεία που μας αξίζει και θέλουμε τον γιατρό που
δεν κάνει αντιπολίτευση ( ...) αλλά φροντίζει για
την πρόληψη και την υγεία των κατοίκων του
τόπου . Ζητάμε να έχουμε πίσω τον μόνιμο γιατρό
μας, κ . Αμβροσιάδη Βασίλη» .

«Πόσοι είναι οι μόνιμοι κάτοικοι του νησιού μας;

70 οι άνθρωποι που ζουν τον χειμώνα στο νησί.
Πόσοι ψηφίζουν στις δημοτικές εκλογές;

231 στο σύνολο οι άνθρωποι που ψήφισαν
στις δημοτικές εκλογές ! Πόσοι στις βουλευτικές

εκλογές; 109 άνθρωποι ψήφισαν στις βουλευτικές
εκλογές . Και πόσοι στις ευρωεκλογές;

80 άνθρωποι ψήφισαν στις ευρωεκλογές»
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ΔΩΡΕΑΝ ΕΛΕΓΧΟΣ

Ερχονται SMS
για εξετάσεις
στην καρδιά
Βήμα 10

5,5 εκατ. SMS

θα σταλούν

το επόμενο

διάστημα

Βήμα 20 Βήμα 30

Ολοι θα

μπορούν να

κάνουν δωρεάν

αιματολογικές
εξετάσεις

Ακολουθεί δωρεάν

επίσκεψη σε γιατρό

για έλεγχο και εκτίμηση

καρδιαγγειακού
κινδύνου

Βήμα 40

Οσοι διατρέχουν

υψηλό κίνδυνο

παραπέμπονται

στις Πανεπιστημιακές

Καρδιολογικές Κλινικές

Θα αφορούν 5.500.000 άνδρες και γυναίκες ηλικίας από 30 έως

70 ετών • Το ατομικό παραπεμπτικό θα έχει διάρκεια τριών μηνών

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ Σ. 44-45



4. ΕΡΧΟΝΤΑΙ ΓΙΑ ΕΞΕΤΑΣΕΙΣ ΣΤΗΝ ΚΑΡΔΙΑ

Μέσο: . . . . . . . . .ΤΑ ΝΕΑ

Ημ. Έκδοσης: . . .28/11/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .28/11/2024

Σελίδα: . . . . . . . . 44

Ερχονται SMS

γιατην πρόληψη

καρδιαγγειακών

νοσημάτων
Το πρόγραμμα με εύκολη πρόσβαση

σεγιατρούς και δομές αλλά και δωρεάν

εξετάσεις αφορά 5,5 εκατομμύρια άνδρες

και γυναίκες ηλικίας 30 έως και 70 ετών

ΠΗ παρούσα δράσου
οι ακόλουθες:

α) Ολική χοληστερόλη (TCHOL) .

β) Χοληστερόλη τωνχαμηλής πυκνό-
τητας λιποπρωτεϊνών (LDL-C).

γ) Χοληστερόλη των υψηλής
πυκνότηταςλιποπρωτεϊνών

(HDL -C) .

Ειρήνη Αγαπηδάκη ,

αναπληρώτρια
υπουργός Υγείας

δ)Τριγλυκερίδια (Tgs) .

ε) Non-HDL-C.

εργαστήρια βιολογικών υλικών και
σε ιδιωτικές κλινικές.

2. Επίσκεψη σε γιατρό για έλεγχο
και εκτίμηση
Αμέσως μετά την έκδοση και την
καταχώριση των αποτελεσμάτων το
ίδιο σχέδιο προβλέπει τη δωρεάνπα-
ραπομπή των δικαιούχων σε γιατρό
ειδικότητας Οικογενειακής / Γενικής
Ιατρικής, παθολόγο και καρδιολόγο,

όπως και στον προσωπικό τους για-
τρό, που δραστηριοποιούνται είτε σε
δημόσιες μονάδες παροχής υπηρεσι-
ών πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας
(π.χ. Κέντρα Υγείας, Πολυδύναμα
Περιφερειακά Ιατρεία , Τοπικά Ιατρεία
κ.λπ.) , είτε στον ιδιωτικό τομέα (π.χ.

ιδιωτικά ιατρεία , πολυιατρεία , κλινι-
κές) . Εν τω μεταξύ και όπως προβλέ-
πει ο νομοθέτης στη Κοινή Απόφαση
των υπουργών Οικονομικών καιΥγεί
ας που πρόσφατα δημοσιεύθηκε στην
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως και με
την οποία ορίζονται η διαδικασία και
οι δικαιούχοι του δωρεάν ελέγχου ,

έπειτα και ανάλογα με την ηλικία
των πολιτών το ίδιο σχέδιο διαφο-

Αναλυτικότερα για τους δικαιού-
χους άνδρες έως και 39 ετών καιγια
τις γυναίκες έως 49 ετών ο γιατρός
προβαίνει κυρίως σε συλλογή και
καταγραφή δεδομένων (δηλαδή, αρ-

τηριακήπίεση και δεδομένα σχετικά
με το κάπνισμα και τους δείκτες σω-

ματομετρικής αξιολόγησης) .

Αντίστοιχα, για τους δικαιούχους

ροτού καλά καλά σιγάσουν νται από την παρούσα δράση είναι ροποιείται .

τα κινητά των δικαιούχων
από τα SMS για τη συμμετο-

χή τους στα δωρεάν προγράμματα
προσυμπτωματικού ελέγχου που τρέ-
χουν (όπως του καρκίνου του
μαστού , του καρκίνου του
τραχήλου της μήτρας και
του καρκίνου του παχέος
εντέρου ) , ήδη ετοιμάζο-
νται να πέσουν... βροχή
τα επόμενα κάνονταςτα
τηλέφωνα εκατομμυρίων
πολιτών να ηχήσουν και
πάλι . Το επόμενο διάστη-
μα αναμένεται να σταλεί
ένα μαζικό κάλεσμα για
την πρόληψη των καρδι
αγγειακών νοσημάτων,

που αποτελούν την πρώτη απώλεια
ζωής στις ανεπτυγμένες χώρες .

Μάλιστα και υπό τα δεδομένα αυτά,

προκύπτει πως πρόκειται για το πιο
μαζικό πρόγραμμα που αναμένεται να
εφαρμοστεί κάτω από την ομπρέλα
του εθνικού προγράμματος πρόληψης
«Προλαμβάνω », καθώς ωφελούμενος
της δράσης αυτής θα είναι σχεδόν ο

μισός πληθυσμός της Ελλάδας. Πιο
συγκεκριμένα , το πρόγραμμα αφορά
5,5 εκατομμύρια άνδρες και γυναίκες
ηλικίας 30 έως και 70 ετών που βρίσ

σκονται στη χώρα μας και διαθέτουν
ΑΜΚΑ, ανοίγοντάς τουςτονδρόμο για
εύκολη πρόσβαση σε γιατρούς και
δομές αλλά και σε δωρεάν εξετάσεις.

1. Δωρεάν αιματολογικές εξετάσεις
Ετσι τις επόμενες εβδομάδες οι δι-
καιούχοι θα λάβουν SMS για να υπο-
βληθούν σε δωρεάν αιματολογικές
εξετάσεις λιπιδαιμικού προφίλ. Στο
πλαίσιο αυτό , οι προληπτικές εργα-
στηριακές εξετάσεις που θα καλύπτο-

στ) Σάκχαρο αίματος -

γλυκόζη (CL) .

2) Γενική αίματος.

Σημειώνεται πως
το ατομικό παρα-
πεμπτικό που θα
εκδίδεται θα έχει
ισχύ τριών μηνών,

με τους πολίτες
να μπορούν να προγραμμα-
τίσουν τις εξετάσεις τους
αυτές σε δημόσιες μονάδες
παροχής υπηρεσιών πρωτο-
βάθμιας φροντίδαςυγείας που
εκτελούν βιοχημικές εξετά-
σεις, σε ιδιωτικά διαγνωστικά

485
θάνατοι ανά

100.000 άτομα

στους άνδρες

391
θάνατοι ανά 100.000

άτομα στις γυναίκες

100%

Στην Ελλάδα ορυθμός

θνησιμότητας από

καρδιαγγειακά συμβάματα

είναι κατά μέσο όρο

ΠΗΓΕΣ: ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ, ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΚΑΡΔΙΟ

ΛΟΓΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ (EUROPEAN SOCIETY OF CARDIOLOGY - ESC)
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Η ΚΑΛΗ
ΕΙΔΗΣΗ

ΤΗΣ ΗΜΕΡΑΣ

άνδρες από 40 ετών
και άνω και τις δικαι-
ούχους γυναίκες από
50 ετών και άνω η αξιο-
λόγηση τωνευρημάτων
των προληπτικών εξετά-
σεων περιλαμβάνει επίσης
την εκτίμηση καρδιαγγειακού
κινδύνου (heart score) . Στην περί-
πτωση, συνεπώς , που οι δικαιούχοι
εμφανίζουν υψηλό καρδιαγγειακό
κίνδυνο και χρήζουν περαιτέρω καρ-
διολογικής εκτίμησης , ο γιατρός τούς
παρέχει τις απαραίτητες οδηγίεςγια
την παραπομπή τους στα ιατρεία εκτί-
μησης ατόμων υψηλού κινδύνου των

Πανεπιστημιακών Καρδιολογικών
Κλινικών. Είναι αξιοσημείωτο πάντως
ότι στην περίπτωση που συντρέχουν
σοβαροί παράγοντες κινδύνου και
για τους ωφελουμένους της πρώτης
ομάδας ο γιατρός δύναται επίσης να
προβεί στην εκτίμηση καρδιαγγεια-
κού κινδύνου , παραπέμποντάς τους
αναλόγως για περαιτέρω έλεγχο .

3. Οσοι διατρέχουν υψηλό κίνδυνο
παραπέμπονται στις Πανεπιστημια-
κές Καρδιολογικές Κλινικές
Εφόσον μετά το πέρας της εκτίμη-
σης του καρδιαγγειακού κινδύνου ο

γιατρός κρίνει πως χρειάζεται περαι-
τέρω έλεγχος, οι δικαιούχοι έχουν το
δικαίωμα να υποβληθούν δωρεάν σε
μια σειρά κρίσιμων εξετάσεων που
είναι οι εξής:

Λήψη καρδιολογικού ιστορικού .

- Καρδιολογική κλινική εξέταση .
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85%
των

καρδιαγγειακών
θανάτων.

ανεξαρτήτως

φύλου ευθύνονται

τα εμφράγματα

μυοκαρδίου μαζί

με τα εγκεφαλικά

δισ. ευρώ
ετησίως εκτιμάται ότι κοστίζει

στην ΕΕ η καρδιαγγειακή νόσος

Ηλεκτροκαρδιογρά-
φημα (εκτίμηση και

ερμηνεία) .

- Μέτρηση αρτηριακής
πίεσης.

• Υπερηχοκαρδιολογική
μελέτη πλήρης.

* Προσδιορισμόςλιποπρωτεΐνης α

[LP (a) ] . Υπογραμμίζεται πως το πα-
ραπεμπτικό καρδιολογικού ελέγχου
παρουσίας ή απουσίας στεφανιαίας
νόσου εκτελείται , έπειτα από ραντε
βού, από τα ιατρεία εκτίμησης ατόμων
υψηλού κινδύνου των Πανεπιστη-
μιακών Καρδιολογικών Κλινικών σε
όλη τη χώρα (Αττική, Θεσσαλονίκη ,

Πάτρα , Ιωάννινα, Ηράκλειο , Λάρισα
και Αλεξανδρούπολη) . Αν δενπροκύ
ψουν ευρήματα λοιπής καρδιολογι-
κής ή εξωκαρδιακής παθολογίας που
χρήζουν διαφορετικής αντιμετώπι
σης , ο δικαιούχος κατατάσσεται στις
αντίστοιχες κατηγορίες , σύμφωνα
με τις κατευθυντήριες οδηγίες της
Ευρωπαϊκής Καρδιολογικής Εταιρεί
ας . Ωστόσο οι δικαιούχοι με μέτρια
πιθανότητα , κατά ιατρική εκτίμηση,

ύπαρξης στεφανιαίας νόσου παραπέ

μπονται για έλεγχο ισχαιμίας με δυ-
ναμική υπερηχοκαρδιογραφία (stress

echo) και υπερηχογραφία αντίθεσης
(contrast echo) .

4. Η πρόληψη σώζει ζωές
Οπως έχει επισημάνει η αναπλη-
ρώτρια υπουργός Υγείας, Ειρήνη
Αγαπηδάκη, η σωστή και έγκαιρη
αντιμετώπιση όλων τωνπαραγόντων
κινδύνου συμβάλλει σημαντικά στην
πρόληψη των καρδιαγγειακών νο-
σημάτων. Παρ ' όλα αυτά , έως και
σήμερα , εκτιμάται πως υπάρχουν 1,5

εκατομμύρια πολίτες που πάσχουν
από υπέρταση αλλά δεν έχουν λάβει
διάγνωση, με ό ,τι αυτό συνεπάγεται
για την υγεία τους . Είναι εν τούτοις
τεκμηριωμένο , και σε αυτές τις απο-
δείξεις εδράζει και η σημασία της
πρόληψης , πως εάνπαρέμβουμε ώστε
να ελαττώσουμε κρίσιμους παράγο-
ντες κινδύνου (όπως το κάπνισμα, η
ανθυγιεινή διατροφή , η ανεπαρκής
σωματική δραστηριότητα, η υπέρ-
ταση, ο διαβήτης, η δυσλιπιδαιμία,

η παχυσαρκία) μειώνουμε σημαντικά
την πιθανότητα εμφάνισης καρδιαγ
γειακών νοσημάτων ή θανάτου από
αυτά . Είναι σημαντικό , δε , να υπο-
γραμμιστεί ότι όσο περισσότερους
παράγοντες κινδύνου έχει κάποιος
τόσο μεγαλύτερος ο κίνδυνος για
καρδιαγγειακά νοσήματα .

1,8

л
εκατ. και πλέον

θάνατοι από καρδιαγγειακά
νοσήματα καταγράφοντα
κάθε χρόνο στην ΕΕ
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